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Joan B. Renart i Montalat

´Cacaolat no és per a Vichy un fet aïllat. La
diversificació és una estratègia del grup´

12:17   VOTI AQUESTA NOTÍCIA  

Conseller delegat de Vichy Catalán

JOSEP MOLINA/ACN/DDG GIRONA Joan B. Renart
i Montalat és de fa anys el principal executiu de Vichy
Catalán, empresa que porta a la sang. Va substituir
el seu pare en el càrrec, i el seu avi matern -Joan
Montalat, un indià de l'Empordà- va ser un dels socis del doctor Furest a l'hora de posar en marxa el balneari
de Caldes de Malavella a principis del segle XX. En aquesta entrevista, explica l'operació fallida per adquirir
Cacaolat i els plans de l'empresa. Entre 2008 i 2010, el consum d'aigua envasada ha caigut un 12%, fet que ha
provocat quatre anys de descens de facturació al grup líder del mercat estatal d'aigües amb gas.

Què ha suposat per a Vichy Catalán haver perdut la possibilitat d'adquirir Cacaolat?
És evident que Cacaolat ha marcat l'exercici econòmic del 2011 de Vichy. Però fora d'aquest fet, l'any ha estat
intens en altres línies d'actuació. Miri, tot i no haver guanyat el concurs, com tot a la vida, la feina feta per
obtenir aquesta marca de batuts servirà per guanyar coneixements. L'interès de Vichy per aquesta marca de
batuts no comença quan Cacaolat presenta concurs de creditors, sinó abans. Ruiz Mateos va arribar a posar
preu per la marca, però les condicions de l'oferta no eren raonables.
I ara, un cop perduda aquesta oportunitat...
Cacaolat no és per Vichy un fet aïllat, forma part d'una estratègia. Amb Cacaolat vàrem trobar una bona
oportunitat, no va sortir, però la diversificació se segueix mantenint com una estratègia del grup. Fa uns anys
que estem en un procés de diversificació dins del sector de la salut. Tenim actualment 8 aigües minerals
naturals sense gas. En gas, tenim Vichy, Mondariz, Malavella i Monte Pinos. A més, tenim les marques de sucs
naturals i nèctars Lambda de Canàries. Tot això no suposa en cap cas haver tancat el cercle d'aigües.
Cacaolat suposava un complement perquè era xocolata, llet, saludable i nutritiu, tota un conjunt de
característiques que coincideixen amb el perímetre de Vichy.
La diversificació i la internacionalització sembla que són la resposta competitiva de les empreses davant
d'aquesta crisi. Fins ara ha parlat de la línia de diversificació però en relació amb la internacionalització Vichy té
alguna estratègia?
La internacionalització s'està potenciant des del 2004. És una línia d'actuació lenta, que costa consolidar. Tot i
això en aquests moments, en aquests set anys ja estem en els cinc continents i en 35 països.
Creu que el creixement de l'empresa s'ha de fer amb compres d'empreses?
La nostra última adquisició va ser el 2004 quan vàrem comprar Monte Pinos. Des d'aquell moment l'empresa ha
estat atenta al mercat i a les marques d'aigües i les seves propietats minerals. Fins ara, les ofertes que han
arribat no han estat bones i aquest dos últims anys l'empresa ha estat centrada en Cacaolat. A partir d'ara s'ha
de veure que passa.
Davant la manca de crèdit, i davant la poca tradició de les línies de capital risc han pensat a sortir a borsa en
algun moment?
Sortir a la borsa no entra dins dels nostres plans. Si hi ha més restricció bancària sí que podríem valorar la
incorporació d'algun accionista en el grup. Els últims temps hem tingut ofertes d'inversors, però les hem
descartat. En el mateix procés de compra de Cacaolat se'ns van acostar diversos empresaris i això va ser molt
gratificant, perquè suposava dipositar confiança en l'empresa.
El dissabte 11 de febrer el BOE va publicar l'enèsima reforma laboral. Vostè necessitava d'aquesta nova
normativa?
La veritat és que no. Crec que les empreses han des ser flexibles. Però això, a Vichy s'ha aconseguit amb la
negociació col·lectiva
Què en pensa sobre la taxa turística que afectarà una de les seves línies de negoci?
Als clients estrangers que vénen al balneari, que són gent que ja està acostumada a pagar aquest tipus de
taxes, no els suposarà res haver de pagar aquesta taxa. Els problemes vindran per part del turisme intern, que
no està acostumats a pagar aquest sobrecost.
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